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Protokół nr 2/06 
posiedzenia komisji Finansowo-BudŜetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

w dniu 14 grudnia 2006 roku w Urzędzie Miejskim w Suwałkach,  
ul. Mickiewicza 1, pokój nr 146, w godz. od   od 1500 do 1600. 

 
Obecni członkowie Komisji: 
1/ Mieczysława H. Gajewska,    
2/ Zdzisław Koncewicz,    
3/ Adam Ołów,     
4/ Zdzisław W. Siemaszko – przewodniczący Komisji,   
5/ Mieczysław Urbanowicz,    
6/ Andrzej Turowski,  
7/ Tadeusz F. Zamaro,  

w posiedzeniu udział wzięli: 
 1/  Józef Gajewski – prezydent miasta, 
 2/  Wiesław Stelmach – skarbnik miasta. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Do protokołu nr 1/06 posiedzenia Komisji z dnia 5 grudnia 2006 nie wniesiono 
uwag, wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję. 

     Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Siemaszko – powitał  zebranych i zapytał 
o uwagi do porządku obrad, który został przesłany wraz z materiałami. 

Wiesław Stelmach zgłosił dodatkowy punkt: “Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie upowaŜnienie Prezydenta Miasta do 
zaciągania w 2007 r. kredytów na pokrycie występującego w ciągu roku 
przejściowego deficytu budŜetu.”   

Radni nie wnieśli zastrzeŜeń, wyrazili zgodę na zaopiniowanie w punkcie nr 5 
wymienionego projektu uchwały. 

Został przyjęty następujący porządek:  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie 
zmian w budŜecie miasta na 2006 r.  

2. Wypracowanie opinii do projektu budŜetu miasta na 2007 rok. 

3. Propozycje do planu pracy Komisji na 2007 rok. 

4. Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji  Finansowo-BudŜetowej. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie 
upowaŜnienie Prezydenta Miasta do zaciągania w 2007 r. kredytów na 
pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budŜetu. 

6. Wolne wnioski.  
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Ad pkt. 1 – projekt uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmian w 
budŜecie miasta na 2006 rok – stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Zdzisław Siemaszko zauwaŜył, Ŝe na koniec roku zawsze są dokonywane korekty 
w planie budŜetu, zmieniane są kwoty w poszczególnych działach: po stronie 
dochodów i po stronie wydatków – z tego powodu Komisji został przedłoŜony do 
zaopiniowania projet uchwały w sprawie zmian w budŜecie. 
 
Wiesław Stelmach omówił wprowadzone zmiany w budŜecie miasta na 2006 rok 
zarówno po stronie zmniejszenia i zwiększenia planu dochodów oraz zmniejszenia i 
zwiększenia planu wydatków – zmiany te zostały szczegółowo opisane w 
uzasadnieniu do projektu uchwały. Podkreślił, Ŝe generalnie deficyt budŜetowy nie 
ulega zmianie, zaplanowana kwota deficytu jest nienaruszalna. Dodał, Ŝe do 
projektu uchwały zostaną jeszcze wprowadzone dwie autopoprawki, które dotyczą: 
wniosku Ośrodka Szkolno -Wychowawczego o zmniejszenie dochodów o 18 tys. zł 
na wyŜywienie w internacie w związku ze zmniejszeniem liczby osób 
korzystających zc stołówki oraz wniosku MłodzieŜowego Domu Kultury, który 
proponuje zmniejszenie wydatków dotyczących wynagrodzeń i pochodnych ze 
względu na mniejsze zatrudnienienia, które jest mniejsze, niŜ było zakładane w 
planie na 2006 rok. Tu wydatki będą zmniejszone o kwotę 67.400 zł. Poprosił o 
przyjęcie równieŜ i tych zmian. 
 
Andrzej Turowski  zapytał, na jakim etapie są przygotowania do budowy pomnika 
PapieŜa Jana Pawła II oraz czy koszt pomnika zmieści się w kwocie 300 tys. zł. 
 
Józef  Gajewski – podał informację, Ŝe w czwartek ubiegłego tygodnia spotkał się 
z prof. Gustawem Zemłą i rozmawiał na temat pomnika. Biskup Ełcki doszedł do 
wniosku, Ŝe napisze opinię dotyczcą tego, co twórca powinien wziąć pod uwagę 
przy projektowaniu pomika i sądzi, Ŝe przekazanie twórcy tej opinii przyspieszy 
prace. Pomnik będzie odlany z brązu i będzie posadowiony na granitowym cokole. 
Wstępnie przewiduje się, Ŝe pomnik powinien być gotowy do końca czerwca 2007 
roku. Kwota 300 tys. zł wystarczy na pokrtcie kosztów pomnika, ale bez otoczenia, 
bo przygotowanie terenu teŜ wymaga nakładów. Koncepcja zagospodarowania 
otoczenia pomnika wykonana przez inŜyniera z zakresu zieleni okazała się bardzo 
droga i dlatego przygotowaniem terenu zajmą się firmy komunalne. Pewne koszty  
teŜ zostaną poniesione, ale będą one duŜo niŜsze. 
 
Mieczysław Urbanowicz zapytał, jakie są dochody z prowadzonej zbiórki 
pieniędzy na budowę pomnika. 
 
Józef Gajewski odpowiedział, Ŝe dotychczas zebrano 40.193 zł i termin zbiórki 
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został przedłuŜony do końca czerwca 2007 roku. 
 
Radni nie zgłosili innych zapytań i Zdzisław Siemaszko poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2006 rok wraz ze 
zgłoszonymi autopoprawkami. 
 
W głosowaniu: 
za   - 6 radnych, 
przeciw  - 0, 
wstrzymał się - 1 radny, 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach 
sprawie zmian w budŜecie miasta na 2006 rok – opinia stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 

 
Ad pkt. 2 – dyskusja nt. projektu budŜetu miasta na 2007 rok – projekt budŜetu 
miasta Suwałk na 2007 rok stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przypomniał, Ŝe radni wcześniej otrzymali projekt budŜetu 
miasta na 2007 rok i zgodnie z procedurą uchwalania budŜetu, proponuje 
rozpoczęcie  dyskusji  na  ten temat –  na wszystkie zgłaszane  pytania, wątpliwości 
i uwagi, wyjaśnień udzielą prezdent Józef Gajewski oraz skarbnik Wiesław 
Stelmach. Do zagadnień związanych z budŜetem Komisja Finansowo-BudŜetowa 
będzie wracała na kolejnych posiedzeniach, poniewaŜ po otrzymaniu opinii z 
poszczególnych komisji, opracuje zbiorczą opinię. 
 
Wiesław Stelmach – specjalna uchawała (uchwała nr XLV/407/01 Rady Miejskiej 
w Suwałkach z dnia 29 sierpnia 2001 r. w sprawie procedury uchwalania budŜetu 
oraz szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi 
budŜetu i uchwała nrIV/23/02 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 grudnia 2002 
roku o zmianie uchwały w sprawie procedury uchwalania budŜetu oraz 
szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu), 
która reguluje procedurę uchwalania budŜetu przewiduje, Ŝe w ciągu 14 dni od 
przekazania projektu budŜetu Radzie, komisje formułują swoje opinie o projekcie 
uchwały budŜetowej. Ten rok jest nietypowy ze względu na wybory samorządowe – 
ukonstytuowanie się Rady nastąpiło na początku grudnia, więc po to, Ŝeby spełnić 
wszystkie wymogi dotyczące opiniowania budŜetu, naleŜało przekazać radnym 
projekt budŜetu w grudniu. Komisje Rady będą omawiały projekt, wypracują opinie 
i przekaŜą Komisji Finansowo-BudŜetowej, która opracuje zbiorczą opinię. Sądzi, 
Ŝe do końca stycznia 2007 roku będzie moŜna uchwalić budŜet. Poinformował, Ŝe 
Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną opinię w sprawie projektu 
budŜetu miasta na 2007 rok.  
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Zdzisław Siemaszko – po analizie budŜetu z zadowoleniem zauwaŜył, Ŝe w  wielu 
działach nastąpiło zwiększenie wydatków  na określone zadania –  tak np. w dz. 
kultura fizyczna i sport  o 200 tys. zł, w innych równieŜ są wzrosty. 
 
Wiesław Stelmach dodał, Ŝe w projekcie budŜetu na przyszły rok nie ma środków 
unijnych. W bieŜącym jest to kwota blisko 30 mln zł, tak Ŝe będzie to znaczące dla 
budŜetu. 
 
Józef Gajewski – wyjaśnił, Ŝe Parlament Europejski, komisje UE, politycy UE są 
odpowiedzialni za opóźnienia półroczne w dostępie do środków w 2007 roku. W tej 
chwili trwają dopiero wstępne procedury, jeŜeli będzie wszystko zatwierdzone 
przez parlament UE, bedą dyspozycje rządu do dysponowania środkami i na mocy 
tego ogłaszane będą nabory do róŜnych programów. Nastąpi uruchamianie róŜnych 
projektów, będą trwały oceny formalno-prawne i merytoryczne. Dopiero potem 
nastąpi kwalifikowanie do realizacji i te pieniądze, które będą miały być 
realizowane w latach 2007-2013 będą wykorzysrtane w latach 2008-2013, czyli 
tempo trzeba będzie zwiększać, ta sytuacja pogarsza dostępność dla samorządu do 
środków,  powoduje zmniejszenie zdolności montaŜu finansowego, bo lepiej 
wykorzystuje się środki przez siedem lat niŜ przez sześć. 
 
Ad pkt. 3 – propozycje do planu pracy Komisji na 2007 rok. 

 
Zdzisław Siemaszko zaproponował, aby radni zastanowili się nad propozycjami do 
planu pracy Komisji oraz nad tym, na jaki okres przyjąć plan pracy: na półrocze czy 
na cały rok. Komisja będzie omawiała i opiniowała projekty uchwał kierowane 
przez prezydenta, ale moŜe równieŜ zająć się omawianiem zagadnień interesujących  
Komisję.  
 
Mieczysław Urbanowicz stwierdził, Ŝe są zagadnienia obligatoryjne, które leŜą w 
gestii Komisji – do nich naleŜy opiniowanie projektu budŜetu miasta, opracowanie 
zbiorczej opinii w tym zakresie, opiniowanie projektów uchwał okołobudŜetowych 
– stąd te zagadnienia trzeba ująć w planie pracy. 
 
Zdzisław Siemaszko – poinformował, Ŝe projekt planu pracy z tymi zagadnieniami 
zostanie przygotowany na następne posiedzenie Komisji, ale poprosił równieŜ o 
zgłoszenie innych propozycji. 

 
Ad pkt. 4 – przyjęcie regulaminu pracy Komisji  Finansowo-BudŜetowej. 
 
Zdzisław  Siemaszko – przedłoŜony projekt regulaminu pracy Komisji omawia, w 
jakim zakresie Komisja podejmuje działania, jakie zadania realizuje oraz wskazuje, 
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Ŝe wszystkie decyzje podejmowane są poprzez głosowanie. Zapytał o uwagi do 
regulaminu. 
 
Radni nie zgłosili uwag i w głosowaniu: 
za   - 7 radnych, 
przeciw  - 0, 
wstrzymało się - 0, 
Komisja przyjęła regulaminu pracy Komisji Finansowo-BudŜetowej – regulamin  
stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 
 
Ad pkt. 5 – projekt uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie upowaŜnienie 
Prezydenta Miasta do zaciągania w 2007 r. kredytów na pokrycie występującego w 
ciągu roku przejściowego deficytu budŜetu – stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 
 
Wiesław Stelmach wyjaśnił, Ŝe przy finansowaniu projektów unijnych procedury 
nakazują opłacenie zrealizowanego projektu przez samorząd, a następnie 
umoŜliwiają zwrócenie się o refundację. Z szacunkowych danych wynika, Ŝe z 
tytułu niezrefundowanych kosztów nie wpłynie ponad 6 mln złotych. Rada uchwałą 
nr LII/586/06 z dnia 25 października 2006 r. zwiększyła deficyt budŜetu miasta o 
kwotę 6.649 tys. zł finansowany z długoterminowego kredytu bankowego. Istnieje 
moŜliwość przyspieszenia spłaty tego kredytu na początku 2007 r. z linii 
kredytowej posiadanej przez Urząd Miejski. Oprocentowanie odnawialnej linii 
kredytowej jest niŜsze niŜ oprocentowanie kredytu długoterminowego i dlatego 
uzasadnione ekonomicznie jest dokonanie takiej operacji. Jednak, aby tego 
dokonać, naleŜy uzyskać pozytywną opinię RIO, a warunkiem koniecznym do 
uzyskania opinii jest udzielenie prezydentowi upowaŜnienia do zaciągnięcia 
kredytu – stąd przedłoŜony projekt uchwały. 
 
Adam Ołów zapytał o wysokość prowizji od kredytu. 
 
Wiesław Stelmach odpowiedział, Ŝe przy tym kredycie nie ma prowizji, jest 
naliczana marŜa. 
 
Radni nie zgłosili innych uwag i w głosowaniu: 
za   - 6 radnych, 
przeciw  - 0, 
wstrzymał się - 1 radny, 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w 
sprawie  upowaŜnienie Prezydenta Miasta do zaciągania w 2007 r. kredytów na 
pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budŜetu – opinia 
stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 
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Ad pkt. 6 – wolne wnioski. 
 
Andrzej Turowski  poprosił, aby kolejne posiedzenia Komisji rozpoczynać o 
godzinie 15.30. 
 
Zdzisław Siemaszko zgodził się z propozycją i stwierdził, Ŝe następne posiedzenia 
będzie zwoływał o godz. 15.30. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała:               Przewodniczący  
               Komisji Finansowo-BudŜetowej 
Anna Prusinowska 
Podinspektor BRM               Zdzisław W. Siemaszko 
 


